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Na de zomer duidelijkheid over fietspad bij Leijpark
Direct na de zomervakantie 
moet er een concreet voorstel 
liggen voor een verlichte fiets-
verbinding van de AaBé-fabriek 
naar wooncomplex Leyhoeve en 
het Elisabeth-TweeSteden Zie-
kenhuis (ETZ). Over het draag-
vlak bestaan twijfels.

In september buigt de gemeente-
raad zich over het bestemmings-
plan voor het ETZ. Dan wil het col-
lege ook duidelijkheid scheppen 
over een fietsverbinding door of 
rond het Leijpark. Zeventien be-
langhebbende clubs, zoals bewo-
nersverenigingen, FietsForum Til-
burg, stichting Stadsbomen en de 
personeelsvereniging van het ETZ, 

zijn gevraagd om uiterlijk deze 
maand hun visie te geven op een 
aantal scenario’s voor zo’n fietspad.

Die door de gemeente opgestelde 
scenario’s werden eerder deze week 
toegelicht tijdens een inloopavond 
in wijkcentrum Koningshaven. Op 
de bijeenkomst kwamen slechts 
drie belanghebbende partijen af. 
Die kregen te horen dat het scena-
rio dat eerder door Stichting 
Leijpark013 en bewonersplatform 
Leijparkweg was aangedragen, niet 
tot de mogelijkheden behoort.

Al jaren ontbreekt het aan een 
fatsoenlijke, verlichte fietsverbin-
ding tussen de Leyhoeve, Van der 
Valk en het ETZ en de rest van de 
stad. Met de grootscheepse trans-

formatie van het ETZ moet er straks 
wel een fietsaansluiting ontstaan 
op de Professor van Buchemlaan, 
maar dit kan nog tien tot vijftien 
jaar duren. De gemeente wil 
daarom ook een oplossing voor de 
korte termijn.  Een plan voor een 
verbinding dwars door het Leijpark 

werd door vorig wethouder Mario 
Jacobs in de koelkast gezet wegens 
een gebrek aan draagvlak. Toch be-
hoort die optie nu weer tot de mo-
gelijkheden. 

Een andere optie is een verbin-
ding vanaf het ETZ, deels door het 
park naar de huidige voetgangers-
brug bij de Van Buchemlaan. Maar 
Stichting Leijpark013 en bewoners-
platform Leijparkweg willen geen 
fietspad door het historische park. 
Zij pleiten voor een fietsontsluiting 
langs de Kempenbaan, of desnoods 
vanaf de Dr. Bloemenlaan via de 
Leijweg richting de Van Buchem-
laan.

Tijdens de bijeenkomst eerder 
deze week bleek alleen hotel Van 

der Valk echt behoefte te hebben 
aan een snelle oplossing. Door het 
gebrek aan een verlicht fietspad zou 
het horecabedrijf moeilijk aan jong 
personeel kunnen komen. Een 
woordvoerder van het ETZ liet ech-
ter weten dat het ziekenhuis nu al 
prima bereikbaar is. Sander Hoose-
mans (bewonersplatform Leijpark-
weg) pleitte dan ook voor een extra 
keuze: nu niets doen en op langere 
termijn een duurzame oplossing 
creëren langs de Kempenbaan. 
Hoosemans en Sanders Snels 
(Leijpark013) spraken eerder al hun 
afkeuring uit over de manier 
waarop omwonenden worden be-
trokken bij een oplossing.  
 – Erik van Hest

 cDoor het ontbreken 
van een verlicht 
fietspad kan hotel Van 
der Valk moeilijk aan 
jong personeel 
komen

 c Speciaal fietsproject van Amarant naar Franse Alpenreus

Marc traint samen met buddy Onno 
voor de beruchte Mont Ventoux

Xam van Domburg
Tilburg

H
et is november 2019 
als fietsliefhebber 
Onno de Klerk door 
een collega wordt 
aangesproken. Of het 

iets voor hem is om samen met ie-
mand met een beperking keihard 
te gaan trainen om binnen een jaar 
de Mont Ventoux te kunnen be-
klimmen? Daar heeft hij wel oren 
naar. ,,Het project sprak mij aan. Ik 
help graag mensen, kan als docent 
goed met ze omgaan en houd van 
fietsen. Ik dacht dus dat het wel 
iets voor mij zou zijn.”

Die gedachte klopt als een bus. 
Een maand later ontmoet De 
Klerk de autistische Marc van den 
Heuvel. Die een heel traject moet 
doorgaan om mee te mogen doen 
aan het project.  ,,Ik kreeg een mo-
tivatiegesprek bij Amarant. Ze 
vroegen mij waarom ik zo graag 
samen met iemand de Mont Ven-
toux wil beklimmen. De reden is 
simpel. Ik werk bij de Diamant 
Groep, heb wat vrienden, maar 
daar blijft het bij. Nu heb ik een 
duidelijk doel erbij in mijn leven.”

Heel zwart-wit
Het bleek een startsein van een 
bijzonder traject, inclusief een 
toevalstreffer. ,,Het was eigenlijk 
helemaal niet de bedoeling dat 
Onno mijn buddy werd”, vertelt 
Van den Heuvel. ,,Hij stond bij ie-
mand anders ingedeeld, maar die 
deelnemer trok zich terug. Dat 

gold ook voor mijn oorspronke-
lijke buddy.” En dus besloot De 
Klerk zelf naar Van den Heuvel toe 
te lopen. Er ontstond gelijk een 
band. ,,Dat is nog niet zo eenvou-
dig hoor”, legt laatstgenoemde uit. 
,,Ik ben heel zwart-wit: ik mag ie-
mand, of ik mag iemand niet. Bij 
Onno zat het gelijk goed.” 

De twee gingen fanatiek aan de 
slag. ,,Er waren dagen dat Marc 
even niet zo goed in zijn vel zat”, 
vertelt De Klerk. Zijn fietsmaatje 
knikt instemmend. ,,Een lekke 
band kan mij al helemaal van slag 
brengen. Dan zegt Onno wanneer 

de band gemaakt is: ‘we gaan toch 
proberen een klein rondje te fiet-
sen’. Dan zit er zo weer 25 kilome-
ter in de benen.” 

Een ander voorbeeld is het mo-
ment waarop Van den Heuvel voor 
het eerst zijn fietsschoen in zijn 
fiets klikt. ,,Marc dacht: als dat 
maar goed gaat’’, vertelt De Klerk. 
,,De meeste deelnemers deden er 
uren over. Bij Marc lukte het in een 
keer. Dat is dus de andere kant: 
dan heeft hij het gevoel dat hij de 
hele wereld aan kan.”

Van den Heuvel wordt fitter, 
valt meer dan 10 kilo af én krijgt 

een vriendin. ,,Ik begon fietsen zo 
leuk te vinden, dat ik me besloot 
in te schrijven op een Facebook-
groep waar fietsliefhebbers elkaar 
ontmoeten en afspreken om te 

gaan fietsen. ,,Ik leerde een Lim-
burgse dame kennen. Met haar be-
leefde ik een leuke tijd. We fiets-
ten minimaal een keer per week. 
Als het aan haar lag werd het ze-
ven keer per week. Dat werd een 
beetje te veel van het goede en dus 
verbrak ik de relatie.”

Hij had De Klerk om op terug te 
vallen. De twee trainen hard door: 
over een dik een jaar vindt de 
grote dag plaats. Toch trapt De 
Klerk af en toe op de rem. ,,Ik moet 
voorkomen dat we te hard trainen. 
Voor je het weet rijdt Marc mij er-
uit”, zegt hij met een lach.

Marc van den Heuvel (43) en 
zijn buddy Onno de Klerk (47) 
gaan volgend jaar augustus de 
fameuze Mont Ventoux 
beklimmen. Het speciale 
fietsproject van Amarant, dat 
vertraagd is door corona, krijgt 
dan zijn beslag.

 e Marc van den Heuvel (links) en Onno de Klerk trainen volop voor de beklimming van de Mont Ventoux. FOTO JOYCE VAN BELKOM/PIX4PROFS
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 We moeten niet te 
hard trainen. Voor je 
het weet rijdt Marc  
mij eruit
 – Onno de Klerk


